

CHURCH AND SYNAGOGUE SUPPORT FOR THE GRAPE AND LETTUCE BOYCOTT

MONTREAL

CANADA

Our Christian conscience rebels before the fate befalling humans that one scorns in that way. We want to tell and to bring their cause to the people in our midst, through the joint responsibility of men. The part they ask us to take by boycott measures is very little compared to the long fights that these workers conduct to accede to an essential dignity.

Our concrete actions should translate the support that we bring to this cause.

L'Eglise De Montreal
Jean-Paul Rivet

Nov. 1, 1973

In keeping with our Torah tradition and its profound concern with social justice and the pursuit of righteousness in all areas of human conduct, the Rabbinical Council of America- Montreal Region, views most sympathetically the plight of the grape and lettuce pickers and workers in the State of California in their legitimate efforts to organize and establish good working conditions and to receive fair wages to enable them and their families to achieve a decent standard of living.

As Spiritual Leaders, we call upon the members of our community to render all possible assistance in helping them to attain their just rights. We urge those who are purchasing grapes or lettuce to bear in mind the source and thus be guided accordingly.

Rabbi Mordecai E. Zeitz, President RCA Montreal Region May 9, 1974
Rabbi Harry Kaufman, Vice President RCA Montreal Region

Resolution:

"That this National Executive Council supports the United Farm Workers' boycott of grapes and iceberg head-lettuce from California and Arizona until such time as free, secret-ballot elections for field workers are held and calls upon Anglicans to refrain from the purchase or consumption of non-United Farm Worker table grapes and lettuce from California and Arizona in of its functions or institutions until such time as free, secret-ballot elections have been held."

National Executive Council of the Anglican Church of Canada May 1974

" Delegates to the 26th Council of the United Church of Canada here officially endorse the United Farm Workers' boycott of U.S. table grapes and head lettuce at a late night session Tuesday. Support for the boycott was almost unanimous among the 453 council delegates..."

The Guelph Mercury Aug. 20, 1974

Approved motion:

"That Presbytery approve whole-heartedly the boycotting of non-U.F.W.A. grapes and head-lettuce in support of the efforts of the United Farm Workers to establish fair wages and working conditions for its membership; and that a pastoral letter be sent to all of our ministers, to be read from the pulpits of our churches, inviting our people to lend their support to this legitimate and basically Christian cause."

Presbytery of Montreal of the Presbyterian Church in Canada December 1973

DECLARATIONS DES EGLISES ET DES SYNAGOGUES POUR LE BOYCOTTAGE DES RAISINS
ET DE LA LAITUE

MONTREAL

CANADA

Notre conscience de chrétiens s'insurge devant le sort fait à des humains qu'on méprise de la sorte. Nous voulons dire et porter leur cause aux gens de notre milieu, par solidarité d'homme. La part qu'on nous demande de prendre à des mesures de boycottage est bien peu de chose en regard des longs combats que ces travailleurs mènent pour accéder à une essentielle dignité.

Nos gestes concrets voudront traduire l'appui que nous apportons à cette cause.

L'Eglise de Montreal
Jean-Paul Rivet

Nov. 1, 1973

En harmonie avec notre tradition de Torah et son intérêt profond pour le justice social et la poursuite de droiture dans tous les aspects de la conduite humaine, le conseil Rabbinique d'Amérique de la région de Montréal regarde les conditions des cueilleurs des raisins et des laitues et les ouvriers dans l'état de Californie dans leurs efforts légitimes de s'organiser et de s'établir des conditions satisfaisantes pour leur travail et de recevoir un salaire juste pour leur permettre avec leur famille d'établir un niveau de vie convenable, avec un esprit sympathique.

Donc comme représentants de la direction spirituelle, nous demandons aux membres de notre communauté de rendre toute assistance possible pour leur aider d'obtenir leur droit juste.

Rabbi Mordecai E. Zeitz, President, RCA Montreal Region Le Conseil Rabbinique
Rabbi Harry Kaufman, Vice President, RCA Montreal Region d'Amérique de la région
de Montréal; le 9 mai
1974

Resolution:

"Que celle Conseil Executive National appui le boycottage par les Travailleurs Agricoles Unis des raisins et de la laitue iceberg en pomme de Californie et d'Arizona jusqu'à ce que des elections libres, à bulletins secrets soient organisées dans les champs et demande que les Anglicains cessent d'acheter ou de consommer des raisins de table et de la laitue de Californie et d'Arizona qui ne porte pas l'étiquette syndicale dans chacune de leurs fonctions ou institutions jusqu'à ce que des elections libres, à bulletins secrets ont été organisées."

Conseil Executive National de L'Eglise Anglicain de Canada mai 1974

"Délégués du 26ième Conseil de L'Eglise Unie du Canada ont officiellement endossé le boycottage des raisins de table et de la laitue en pomme américains par les Travailleurs Agricoles Unis pendant une session le mardi soir. Le support du boycottage était presque unanime entre les 453 délégués du conseil..."

The Guelph Mercury August 20, 1974

Une motion approuvée: Le Presbytère de Montréal de l'Eglise Presbyterienne du Canada

"Le Presbytère approuve entièrement le boycottage des raisins et laitues qui ne sont pas étiqués U.F.W.A. afin le supporter les efforts de la U.F.W.A. afin d'obtenir des salaires et des conditions de travail convenables pour ses membres; une lettre pastorale a été envoyée a tous nos ministres afin qu'elle soit lue à l'église, cette lettre invite notre population à donner son appui à cette cause légitime et fondamentalement chrétienne." - décembre 1973